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בעולם קורה  מה  תראו  מעצבנים?  שהחיים  זה,  את  מרגישים  אתם  גם 
בתקופה האחרונה ותגידו לי אם זאת לא סיבה מספיק טובה לחשוב כך!…

הצלחתי למשוך את תשומת ליבכם ולהיכנס למאמר?

זאת בדיוק הייתה הכוונה שלי.

ולמה?

הַכּל “הִנֵּה  לתלמידיו:  מברסלב  נחמן  רבי  פעם  שאמר  מה  הנה  כי 
וְהִנֵּה הַבָּא,  וְעוֹלָם  הַזֶּה  עוֹלָם  שֶׁיֵּשׁ  אוֹמְרִים, 
הַבָּא עוֹלָם  שֶׁיֵּשׁ  מַאֲמִינִים  אָנוּ  הַבָּא  עוֹלָם 
עוֹלָם, בְּאֵיזֶה  כֵּן  גַּם  הַזֶּה  עוֹלָם  גַּם  יֵשׁ  אֶפְשָׁר 
כֻלָּם כִּי  הַגֵּיהִינּום,  שֶׁהוּא  נִרְאֶה  בְּכָאן  כִּי 
שום נמצא  שאין  ואמר  תָּמִיד  גְּדוֹלִים  יִיסּוּרִים  מְלֵאִים 

עולם הזה כלל!” (ליקוטי מוהר”ן תנינא, קיט).

https://breslov.co.il/%d7%94%d7%97%d7%99%d7%99%d7%9d-%d7%9e%d7%a2%d7%a6%d7%91%d7%a0%d7%99%d7%9d/


אני חושב שעליתי על אחד הדברים שמובילים אותנו לגישה מוטעית לגבי
החיים.

והם פייר!”…  לא  “זה  מתלוננים?  כשהם  הילדים  תמיד  אומרים  מה  כי 
צודקים! זה לא פייר. אולי זה בגלל שאנחנו חושבים שהקב”ה הוא רק
איתנו שקורה  מה  וכל  בשלמות,  מושלם  טוב  הוא  האמת.  זאת  כן,  טוב? 
אם גם  הנצחית,  וזו  עכשיו  שקורית  זו   – לטובתנו  רק  ספק  ללא  הוא 
מלאים החיים  כי  איך  לראות  ואופן  פנים  בשום  מסוגלים  לא  אנחנו 
בייסורים. מבט חטוף על העולם של היום מאמת את ההרגשה הכבדה הזו.

אולי גם זה יעניין אתכם:

עין טובה אחת

עשה טוב, הרע כבר ייעלם

תמצאו את הטוב

תודו שיש בכם טוב

מעט זה גם טוב

נקודות טובות ואזמרה

12 טיפים לרגעים קשים

גלגל ההצלה של רבי נחמן

לדון את האויב לכף זכות!

לדון את עצמנו לכף זכות?

באופן טכני, אנחנו צריכים להאמין שהכל טוב, הרי יש השגחה שמימית
פועלת היא  כיצד  מבינים  לא  אנחנו  מה,  רק  הכל.  על  ומדויקת  פרטית 
עלינו. ומכיוון שכך גם לא מצליחים לחוות את העובדה שהחיים טובים,
נחמן. רבי  שאומר  כפי  הזמן,  כל  גדולים  ייסורים  סובלים  כולם  כי 
כולם. כל הזמן. זו עובדת חיים שאני לא צריך להוכיח לאף אחד מכם,

אני בטוח שאתם חווים אותה בעצמכם על בשרכם.

אבל אין שום סתירה בין הנאמר לעיל – לעובדה שהקב”ה הוא טוב טהור
ושאנחנו חווים צער וכאב.

https://breslov.co.il/%d7%a2%d7%99%d7%9f-%d7%98%d7%95%d7%91%d7%94-%d7%90%d7%97%d7%aa/
https://breslov.co.il/%d7%a2%d7%a9%d7%94-%d7%98%d7%95%d7%91-%d7%94%d7%a8%d7%a2-%d7%9b%d7%91%d7%a8-%d7%99%d7%99%d7%a2%d7%9c%d7%9d/
https://breslov.co.il/%d7%aa%d7%9e%d7%a6%d7%90%d7%95-%d7%90%d7%aa-%d7%94%d7%98%d7%95%d7%91/
https://breslov.co.il/25138/
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https://breslov.co.il/%D7%92%D7%9C%D7%92%D7%9C-%D7%94%D7%94%D7%A6%D7%9C%D7%94-%D7%A9%D7%9C-%D7%A8%D7%91%D7%99-%D7%A0%D7%97%D7%9E%D7%9F/?lang=he
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https://breslov.co.il/%d7%9c%d7%93%d7%95%d7%9f-%d7%90%d7%aa-%d7%a2%d7%a6%d7%9e%d7%a0%d7%95-%d7%9c%d7%9b%d7%a3-%d7%96%d7%9b%d7%95%d7%aa/


אז למה קשה לנו? למה אנחנו מדחיקים את המחשבות על מצבים, שדחקנו
כמה שיותר פנימה, כשהם עולים אל פני השטח?

למה אנחנו כל הזמן משכנעים את עצמנו שהכל הוגן ופייר ונפלא?

אני חושב שזה מבלבל לגמרי.

כולם סובלים, זאת עובדת חיים. השאלה מה אנחנו עושים עם זה?…

העצה את  הזמן  כל  לעצמנו  להזכיר  צריכים  אנחנו  המצב,  שזה  בגלל 
לחפש  – “אזמרה”)  גם  המכונה   – רפ”ב  (מתורה  נחמן  רבי  של  הקריטית 
תמיד את הטוב בכל דבר ובכל מצב. כי גם אם יש צער וכאב בכל מקום
שאנחנו מביטים, והיום יש גם יש, אבל מצד שנים מתגלים הרבה מאוד

חסד, טוב ורחמים עצומים ואינסופיים.

הזה. בטוב  להתמקד  עצמנו  את  לאמן  הוא  הזה  בסיפור  שלנו  התפקיד 
הוכנס שלנו  המוח  הטוב.  את  שנראה  כדי  לנו  ניתנו  שלנו  העיניים 
לראשים שלנו כדי שנחשוב על הטוב שבנו ובסובבים אותנו, בעולם כולו

ובבורא עולם.

יש רעים  דברים  כמה  להבחין  לא  טיפש  להיות  צריך  רע.  גם  שיש  נכון 
בכל מקום.

רעים אנשים  יש  כן,  הטוב!  את  לראות  חשובה:  משימה  גם  לנו  יש  אבל 
אבל התפקיד שלנו הוא לראות את הטוב שבהם. גם אנחנו עושים דברים



רעים גם אם איננו מתכוונים לעשות אותם, אבל התפקיד שלנו הוא אך
ורק לראות את הטוב שלנו.

אני חושב שזו נקודה שעוברת דרך גבול דק מאוד ומאוד רגישה. זה לא
עם יותר  עוד  להזדהות  צריכים  אנחנו  אבל  ורע.  טוב  זה  טוב’.  ‘הכל 
בכל אותו  להפיץ  נצליח  כך  רק   – בו  ונאמין  איתו  וכשנזדהה  הטוב. 

העולם.

אתם מוזמנים ליהנות ממגוון מאמרים בנושא חברה והשקפה בקישור הזה.

https://breslov.co.il/post-category/%d7%97%d7%91%d7%a8%d7%94-%d7%95%d7%94%d7%a9%d7%a7%d7%a4%d7%94/

